



Dear Minister Monsef,

Please take a moment to review the **Silenced: Canada's Sexual Assault Evidence Kit Accessibility Crisis** report by visiting [www.shematters.com/silencedreport](http://www.shematters.com/silencedreport). This report is a call to action created by **She Matters**, a community of survivors of sexual violence and allies from across Canada.

She Matters volunteers conducted calls to over 700 hospitals and health centres, directly reaching 581 offering emergency care. **Findings revealed that 41% of hospitals and health centres reached did not have kits available, required RCMP to bring kits, or refused to answer.**

The silenced report shares survivors' experiences, ideas, and suggestions for best practices to enhance the sexual assault reporting systems.

Millions of survivors across Canada have faced inaccessibility to SAEKs and are in turn experience retraumatization and barriers to accessing justice.

Together, change is possible and it begins with **you**.

**She Matters recommends that the following steps be taken by all Members of Parliament to address the SAEK accessibility crisis in Canada:**

- 1. Recognize access to SAEKs is a fundamental right of every Canadian in order to ensure access to justice.**
- 2. Mandate every province and territory have SAEKs available at every hospital and health centre providing emergency care.**

3. **Provide federal funding to SANE training.**
4. **Fund additional research to determine which federal police agencies know what supports are available to survivors.**
5. **Fund additional research to First Nations and Indigenous advocacy groups and organizations in order to strengthen treatment for survivors on reserves and northern/rural communities.**

After releasing the Silenced Report on February 12th, She Matters was directed by the Prime Ministers office to contact you. Minister Monsef, the time to take a stand and support survivors of sexual violence is now. **By speaking up and speaking out about the SAEK accessibility crisis, you are furthering the goal of ensuring every survivor is given the opportunity to access justice.**

Please contact the undersigned to discuss how you can get involved!

Sincerely,

(sign name)

**To reach She Matters directly please contact “[hello@shematters.ca](mailto:hello@shematters.ca)” or visit [www.shematters.ca](http://www.shematters.ca).**

---

Veillez trouver ci-joint le rapport intitulé "Silenced: Canada's Sexual Assault Evidence Kit Accessibility Crisis". Ce rapport est un appel à l'action crée par [She Matters](http://www.shematters.ca), une communauté de survivantes de violences sexuelles et d'alliés au Canada.

Dans ce rapport, vous trouverez un aperçu complet des réponses de terrain reçues par les survivantes et leurs alliés lorsqu'ils demandent des informations concernant une trousse

d'agression sexuelle, l'accessibilité aux services d'urgence et aux centres de santé canadiens.

Consultez nos expériences, idées et suggestions de meilleures pratiques pour améliorer le système pour les victimes d'agressions sexuelles.

Des millions de survivantes à travers le Canada sont incapables d'accéder aux troussees d'agression sexuelle et sont par conséquent susceptibles d'être traumatisées à nouveau lorsqu'elles tentent d'accéder à la justice. C'est grâce à ce rapport que les voix des survivantes sont entendues. Le changement est possible, et il commence avec vous.

She Matters propose que les mesures suivantes soient prises par tous les député(e)s pour résoudre la crise d'accessibilité des troussees d'agression sexuelle au Canada :

1. Reconnaître que l'accès aux troussees d'agression sexuelle est un droit essentiel de chaque Canadienne afin de garantir l'accès à la justice.
2. Rendre obligatoire dans chaque province et territoire la disponibilité des troussees d'agression sexuelle dans tous les hôpitaux et centres de santé offrant des soins d'urgence.
3. Fournir le financement fédéral à la formation du programme SANE (programme des infirmières examinatrices des cas d'agression sexuelle).
4. Financer des recherches supplémentaires pour déterminer quels services de police fédéraux savent quels sont les soutiens disponibles pour les survivantes.
5. Financer des recherches supplémentaires pour les groupes et organisations de défense des Premières nations et des Autochtones afin de renforcer le traitement des survivantes dans les réserves et les communautés du nord/rurales.

C'est le temps de prendre position et de soutenir les survivantes de la violence sexuelle. En vous exprimant et en parlant de la crise d'accessibilité du SAEK, vous faites avancer l'objectif de garantir que chaque survivante ait la possibilité d'accéder à la justice.

Veillez communiquer avec la soussignée pour discuter de la façon dont vous pouvez vous impliquer!

Cordialement,

(sign name)

***To reach She Matters directly please contact “[hello@shematters.ca](mailto:hello@shematters.ca)” or visit [www.shematters.ca](http://www.shematters.ca).***